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ABSTRACT 
 

        The water stress treatment decreased the means of all the studied characters 

for parents and their hybrids. Generally, the hybrid showed larger than their parents 

in all the studied traits under all condition except No. of spike per plant, No. of 

kernels per spike and grain yield per plant. Based on GCA estimates, the best 

combiners were Line 3, Line5 and Line 6 for heading and maturity dates., 

Gemmiza 9, Line 2 and Line 4 for plant height, Line 1 for number of spike per 

plant, Line 1 and Line 4 for No. of kernels per spike, Line 5 and Line 6 for 1oo-

kernels weight, Line 1, Line 2, Line 3 and Line 4 for grain yield per plant. Based on 

the estimates of SCA, the best crosses were Line 1 × Line 6 for heading date, 

Gemmiza 9 × Lines 5 for maturity date. Line 5 × lines 6 for grain filling period, 

Gemmiza 9 × Line 4 and Line 2 × Line 6 for plant height. 
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  الخلاصة

أدي الإجهاد الرطوبي إلѧي انخفѧاض متوسѧطات الآبѧاء والهجѧن الناتجѧة منهѧا لكѧل الѧصفات                     

عѧدد حبѧوب   , نبѧات  / المدروسة وآانت الهجن أعلѧى مѧن الآبѧاء فѧي آѧل الѧصفات عѧدا عѧدد الѧسنابل                

 3الѧسلالات رقѧم     : نتائج القدرة العامة علي التالف تدل علي أن       . نبات  / السنبلة ومحصول الحبوب    

 معѧѧѧاملات الѧѧѧري الثلاثѧѧѧة ت لѧѧѧصفات التبكيѧѧѧر تحѧѧѧةالنѧѧѧسبب قѧѧѧدرة عاليѧѧѧة علѧѧѧي التѧѧѧآلف ذات 6 و 5و 

 لѧصفة طѧول النبѧات، وبالنѧسبة لѧصفة محѧصول الحبѧوب               4،  2 والѧسلالات رقѧم      9 جميزة   فوالصن

أمѧѧا نتѧѧائج القѧѧدرة الخاصѧѧة علѧѧي التѧѧالف فѧѧإن .4 و3، 2، 1للنبѧѧات فѧѧان أفѧѧضل الآبѧѧاء الѧѧسلالات رقѧѧم 

 بالنѧѧسبة لعѧѧدد الأيѧѧام حتѧѧى طѧѧرد الѧѧسنابل تحѧѧت معѧѧاملات   6 سѧѧلالة × 1سѧѧلالة : أفѧѧضل الهجѧѧن هѧѧي

وآѧان  .  لعѧدد الأيѧام حتѧى النѧضج الفѧسيولوجي تحѧت معѧاملات الѧري         5 سلالة   × 9و جميزة   . الري

 تحѧѧѧت معѧѧѧاملات  6 سѧѧѧلالة × 5أفѧѧѧضل الهجѧѧѧن بالنѧѧѧسبة لفتѧѧѧرة امѧѧѧتلاء الحبѧѧѧوب الهجѧѧѧين سѧѧѧلالة       

 .لصفة طول النبات 6  سلالة× 2 وسلالة 4 سلالة × 9والهجن جميزة .الري
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